
PROTOKÓŁ z XXVIII posiedzenia Rady do Spraw Cyfryzacji, które od-

było się 5 czerwca 2020 roku, o godzinie 13:00 w formie wideokonfe-

rencji. 

Stanowisko Rady w sprawie strategii AI - Pan Sebastian Szymański 

Rada dyskutowała nad stanowiskiem w sprawie rozwoju sztucznej inteligencji w Polsce. Po-

ruszono kwestie, które zdaniem Rady powinny znaleźć się w tym dokumencie. Omówiono 

także jego konstrukcję.  

Dyskusja nad powołaniem Zespołu ds. Młodzieży przez Radę wspólnie z MC  

Temat powołania Zespołu ds. Młodzieży został poruszony na jednym z poprzednich posie-

dzeń Rady, a Pan Minister Marek Zagórski zaproponował stworzenie takiego Zespołu.  

Zaznaczono, że na wstępie działań zmierzających do powołania Zespołu ds. Młodzieży po-

trzeba propozycji określającej funkcję, rolę, miejsce, obszar, współdziałanie i najważniejsze 

działania jakie może podjąć Rada w tej sprawie oraz czego Rada oczekuje od Ministerstwa 

Cyfryzacji, które ma swoją rolę formalną, budżetową, organizacyjną oraz wspomagającą.  

Szkoła i wyższa uczelnia to bardzo ważne punkty pracy takiego Zespołu, ponieważ jest to tło 

organizacyjne, które na młodzież mocno wpływa, na dodatek teraz w zdalny sposób.   

Dyskutowano także na temat zdalnej nauki. Poruszono zagadnienie systemowego wsparcia 

szkół w transformacji cyfrowej. Rozważano wsparcie działań zmierzających do racjonalnego 

zbudowania systemu oświaty po epidemii COVID-19.   

Członkowie Rady zgłaszali się do prac nad powstaniem Zespołu ds. Młodzieży. Pan Przewod-

niczący poprosił o utworzenie zapisów, w których Rada mogłaby ocenić, jakie jest miejsce  

zdalnej nauki w całej tematyce młodzieżowej dla Zespołu, bo być może im większa będzie 

rola cyfryzacji, tym lepiej. Należy także uwzględnić tematykę bezpieczeństwa w sieci w takich 

systemowych państwowych rozwiązaniach jak zdalne nauczanie, ale i to, co młodzież robi w 

internecie sama albo w ramach organizacji społecznych czy innych zorganizowanych działań. 

Kwestia bezpieczeństwa w relacjach z gigantami dostarczającymi usługi internetowe także 

będzie ważna.  

Zauważono, że temat dotyczący prowadzenia działalności edukacyjnej on-line ma charakter 

bardzo ogólny – generalny i systemowy. Być może stanowisko Rady w tym zakresie powinno 

mieć taki charakter, tzn. Rada powinna wskazać na pewne potrzeby systemowe, np. w zakre-

sie ochrony własności intelektualnej, który wymaga pewnych zmian w systemie prawa i regu-

lacji dotyczących np. dozwolonego użytku publicznego w działalności edukacyjnej. Druga 

kwestia w regulacji związanej z ochroną dzieci i młodzieży to przede wszystkim rozwiązania 

dotyczące mediów społecznościowych.  

Zaproponowano, aby rozważyć zaproszenie do rozmów przedstawicieli Krajowej Rady Radio-

fonii i Telewizji, ponieważ aspekt ochrony dzieci i młodzieży dotyczy treści audiowizualnych i 



w ogóle regulacji audiowizualnych, a jest to w przestrzeni zainteresowań KRRiT. Aspekt au-

diowizualny powinien być uwzględniony biorąc pod uwagę, że mamy kulturę obrazkową i 

dzieci obecnie z tego korzystają.  

Podsumowując, Pan Przewodniczący poprosił członków Rady, którzy zgłosili się do prac nad 

powołaniem Zespołu ds. Młodzieży, aby przygotowali swój pomysł na taki Zespół. Pan Prze-

wodniczący wspominał, że trzeba pomyśleć o miejscu dla tego Zespołu na polu cyfryzacji w 

życiu młodzieży i o roli państwa, czyli polityce cyfryzacji w odniesieniu do młodzieży. Najważ-

niejsze zagadnienia, które trzeba brać pod uwagę: bezpieczeństwo w sieci, rola cyfryzacji w 

wejściu w dorosłe życie oraz opieka państwa nad życiem młodzieży w sieci. Ministerstwo Cy-

fryzacji określi, jakie dziedziny w tym temacie interesują Ministerstwo z tych, które są w jego 

kompetencjach oraz jakie są oczekiwania MC wobec takiego Zespołu.  

Wolne wnioski 

Powrócono do tematu dokumentu Paperless i udziału Rady w procesie propozycji zapisów 

regulacji tego dokumentu. Pracuje nad tym Wiceprzewodniczący Rady Pan Dariusz Milka. 

Zapytano także o stan realizacji postulatów Rady zawartych w uchwale nr 7 Rady ds. Cyfryza-

cji w sprawie działań mających na celu zapobieganie kradzieży tożsamości.   



Uczestnicy posiedzenia: 

Członkowie Rady: 

1. Izabela Albrycht 

2. Katarzyna Chałubińska – Jentkiewicz  

3. Jan Czajkowski  

4. Jacek Czarnecki 

5. Paweł Gora 

6. Agnieszka Gryszczyńska  

7. Anna Beata Kwiatkowska 

8. Tomasz Łukawski 

9. Dariusz Milka - Wiceprzewodniczący 

10. Józef Orzeł – Przewodniczący 

11. Włodzimierz Schmidt 

12. Sebastian Szymański 

Zaproszeni goście: 

13. Wiesław Paluszyński, ekspert 

14. Jarosław Mojsiejuk, ekspert 

15. Przemysław Sypniewski, ekspert 

Sekretariat Rady i pracownicy Ministerstwa Cyfryzacji: 

16. Jacek Paziewski, Dyrektor Departamentu Architektury Informacyjnej Państwa w MC 

17. Krzysztof Głomb, Pełnomocnik Ministra Cyfryzacji do spraw współpracy z administracją 

samorządową Rzeczpospolitej Polskiej 

18. Monika Skrzyńska, Zastępca Dyrektora Biura Ministra w MC 

19. Joanna Laskowska, MC 
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